

中国热带医学

ZHONGGUO REDAI YIXUE
CHINA TROPICAL MEDICINE

2010年11月

第10卷

第11期 Vol. 10

No. 11

月刊

主 管

中华人民共和国卫生部

主 办

中华预防医学会

海南省疾病预防控制中心

协 办

海南省人民医院

海南医学院附属医院

海南省中医院

解放军第187中心医院

海口市人民医院

海南农垦总医院

海南海灵化学制药有限公司

先声药业有限公司

编 辑

中国热带医学编辑委员会

出 版

中国热带医学杂志社

地址:中国海南省海口市海府路44号

邮政编码:570203

电话:(86)-0898-65377298、65326675

传真:(86)-0898-65322196(自动)

电子邮箱:ctmffff@vip.163.com

ctmffff@163.com

ctmffff@sina.com

网 址:<http://www.ctntrpmmed.com>

社 长 杜建伟

主 编 杜建伟

副 主 编 王善青、崔宜庆(常务)

编辑部主任 崔宜庆(兼)

副 主 任 符式刚

发 行

中国热带医学杂志社

广告经营许可证:琼工商广字121号

中国标准刊号:ISSN 1009-9727

CN46-1064/R

印 刷

海南世知印刷工业有限公司

定 价

每期 15.00 元

全年 12 期共 180.00 元

定 购

全国各地邮政局:邮发代号:84-20

邮 购

中国热带医学杂志编辑部

中国海南省海口市海府路44号

邮编:570203

电话:0898-65377298、65326675

传真:0898-65322196(自动)

电子邮箱:ctmffff@163.com

2010年版权归中国热带医学杂志社所有
(如有印装质量问题请与编辑部联系更换)

目 次

论 著

- 两种肠道腺病毒基因型分型方法的比较 阳莉,卢建溪,王强,等(1301)
几种化学合成免疫调节剂免疫小鼠诱导的抗弓形虫感染研究 谢荣华,范久波(1304)
上海市男男性接触者艾滋病梅毒流行率及服务需求研究 吴健,范惠俐,朱斌,等(1306)
Real - time PCR 技术在食物中毒副溶血性弧菌快速检测中的应用 陈柳军,秦景新,邹碧,等(1308)
自身抗体谱在原发性胆汁性肝硬化诊断中的作用 卢建溪,钱师宇,王强,等(1310)
杀虫剂复配杀灭现场淡色库蚊幼虫效果观察 王毅,付加才,赵方明(1313)
慢性特发性荨麻疹临床表现与抗甲状腺自身抗体的关系 陈明春,李丹(1315)
慢病毒载体介导 hHGF 基因在大鼠真皮间充质干细胞的表达 吴海城,陈明春(1317)
深圳市乙型肝炎病毒基因型分子流行病学研究 刘腊香,钟红剑,刘晋洪,等(1319)
淄博市 MSM 人群规模及 HIV 感染调查研究 许一玲,池建民,刘忠诚(1322)
新疆喀什地区利什曼原虫人群感染率调查 屈金辉,王洪法,赵桂华,等(1324)
ELISA 评价 7 种新发现的麻风菌抗原的血清学反应性 温艳,刘健,邢燕,等(1328)
河南宝丰县 2004 ~ 2009 年法定传染病流行趋势分析 牛国永,张功员(1330)
深圳市结核病耐药情况及影响因素分析 许丽,杨应周,吕德良,等(1333)
基于本体的临床基因组学信息整合研究 钱师宇,齐国隆,王加辉,等(1336)
内蒙古一起甲型 H1N1 流感暴发疫情分析 贾恩厚,王静,徐玉萍,等(1340)
南宁市邕宁区世行贷款/英国赠款结核病控制项目效果评价 林盛智,马志恒,黄兆多,等(1342)

- 替比夫定治疗 HBeAg 阳性慢性乙型肝炎的近期疗效观察 庄鹏,曾惠琼,王湘郴,等(1345)
荧光定量 PCR 用于孕产妇叶酸利用能力的检测研究 张亲凤,林燕玲,薛燕燕,等(1346)

疾病监控

- 淄博市 2008 年传染病网络直报信息质量评价分析 杨淑霞,高玉霞,刘莉(1348)
2 421 例儿童肠道传染病流行病学分析 蒋武,石海丽(1350)
深圳市宝安区 2008~2009 年妊娠梅毒流行病学分析 鲁东平,张荣,付敏,等(1352)
广西宾阳县 2002~2009 年狂犬病流行病学分析 梁海,张洪满,周岩,等(1354)
广东云浮市石材行业职业病危害因素探讨 陈继超,欧庆华,叶翠华(1356)
某医院 DR 机房职业放射防护评价 陈玉坤,王川健,李秋香,等(1358)
冻虾中副溶血性弧菌血清分群及耐药分析 何翠华,孙启明,王丹云,等(1359)
荆州市消除碘缺乏病目标县级考评分析 王加玉,胡于泽,袁梅枝(1361)
江苏昆山市吸毒人群 HIV 和 HCV 感染情况及相关行为研究 王文明(1362)
温州地区 2007~2009 年麻疹血清学监测分析 孙宝昌,陈栋,朱传新,等(1364)
海南省 2006 年健康人群 Nm 带菌率及抗体水平调查 邓海英,孙莲英,曾雪霞,等(1365)
河北邢台市 2006~2009 年健康人群麻疹抗体水平监测分析 刘中霞(1367)
输血不良反应的回顾性调查 包福德,严仲文(1368)
ICU 患者检出的病原菌分布及耐药性分析 张献(1370)
湖南会同县艾滋病流行状况及防控对策 张育香,覃正华,黄建辉,等(1371)
气质联用仪法检测茶叶中联苯菊酯等四种拟除虫菊酯类农药 仲岳桐,陈春晓,康莉(1373)
胶体金法应用于外环境标本中霍乱弧菌的检测 王琼妹,周登仁,徐海英,等(1374)
海南省工作场所 2009 年职业病危害因素调查 张瑜鸿,李秋香,吴中菲(1376)
结核杆菌对四种二线药物的敏感性试验 黄飞雁,刘尚林,赖芳(1378)
2005~2009 年上海市幼托机构儿童蛲虫感染情况监测 蔡黎,马杏宝,傅英华,等(1379)
集中式消毒餐具企业应用危险分析与关键控制点管理 赵宏胜,包小兵(1380)

实验研究

- 儿茶酚胺代谢产物检测对嗜铬细胞瘤诊断价值的比较 薛声能,雷娟,劳国娟,等(1381)
游泳对妊娠小鼠外周血 CD4/CD8T 细胞和 IgG 水平的影响 姚文琴,刘晓焱,党荣敏,等(1383)
肺癌组织中蛋白质甲基转移酶的表达 林刚,鲍时来,林巍,等(1385)

临床研究

- 他莫昔芬治疗尖锐湿疣的临床研究 彭其才,彭四华,卢斯汉(1387)
HPV16/18 型病毒感染与宫颈癌的关系研究 陈鑫苹,符生苗,梁才桂(1389)

小剂量马普替林辅助治疗老年不稳定心绞痛的疗效观察	刘志勇,吴宁,李武雄(1391)
贝伐单抗联合 FOLFOX4 治疗晚期结直肠癌临床研究	谢剑明,谢亚琳,陈锦章,等(1393)
苦参素防治兔心房颤动心肌纤维化的实验研究	宋慧文(1395)
恙虫病延误诊治原因分析	吴敏(1397)
参芪扶正液联合 EP 方案对 NSCLC 患者生存质量的影响	顾春荣,蒋建龙,何忠惠(1398)
手足口病患儿血清心肌酶变化及其临床意义	刘国军(1400)
泌尿生殖道感染患者支原体培养及药敏结果分析	向明,魏炳华(1402)
呼吸道感染患儿肺炎支原体抗体及淋巴细胞亚群检测	孟静,张学兰,季正华,等(1403)
糖皮质激素在 2 型糖尿病并动眼神经麻痹患者中的应用	周秧,廖利珍(1405)
50 例新生儿腹泻肠道菌群分析及临床意义	陈观尚,陈康远,孙政(1406)
特比萘芬治疗中重度手足癣疗效分析	陆原,李清,陈达灿,等(1408)
中西医结合治疗青春期寻常型痤疮的疗效观察	周国茂(1409)
喜炎平联合常乐康治疗轮状病毒性肠炎的临床疗效	李玲(1411)
10 例急性混合性白血病实验室诊断分析	吕小林,谢福源,陆素贞(1412)
氯吡格雷预防脑缺血事件再发的临床观察	谭江,李亮,陈伟星(1414)

研究进展

昆虫媒介病毒研究进展	高琳琳,寇景轩,彭爱玲(1415)
类风湿性关节炎的治疗进展	钟路(1419)
单味中药抗肝纤维化治疗研究现状	周思民(1422)
2 型糖尿病患者的营养治疗	孙学丽,齐玉梅(1424)
麻痹性贝类毒素污染状况及检测方法的比对研究	刘智勇,李燕俊,江涛,等(1426)
下丘脑促垂体释放激素与垂体腺瘤	彭其斌,徐同江(1428)

信息通知

本刊关于启用网上稿件自动处理与查阅系统的通知	(1314)
------------------------	--------

[期刊基本参数]CN461064/R * 2001 * B180 * ch + en * p * ¥15.00 * 2800 * 69 * 2010 - 11

本期责任编辑:吴中菲

CHINA TROPICAL MEDICINE

Monthly

Established in 2001

Volume 11 ,Number 11

November , 2010

Responsible Institution

Ministry of Health of the
People's Republic of China

Sponsors:

China Preventive Medicine Association
& Hainan Provincial Center for Disease
Control and Prevention

Co-sponsors:

Hainan Provincial People's Hospital
Affiliated Hospital of Hainan Medical College
Hainan Provincial TCM Hospital
No. 187 Hospital of PLA
Haikou Municipal People's Hospital
Hainan Provincial Nongken General Hospital
Hainan Hailing Chemical Pharmaceutic Co. Ltd.
Xiansheng Pharmaceutical Co. Ltd.

Editing :

The Editorial Board of China Tropical
Medicine

Address :

44 Haifu Road , Haikou, Hainan 570203 ,
The People's Republic of China
Tel: (86) -0898-65377298 ,65326675
Fax: (86) -0898-65322196 (Automatic)
E-mail: ctmffff@ vip. 163. com
ctmffff@ 163. com
ctmffff@ sina. com
website : <http://www. ctnropmed. com>

Director of Editorial Committee

DU Jian - wei

Editor-in-Chief :

DU Jian - wei

Managing Editor-in-Chief :

WANG Shan - qing, CUI Yi - qing

Chief of Editorial Department :

CUI Yi - qing

Printing

Hainan Shizhi Pringting Industry Co. Ltd.

Price

Domestic: RMB 15. 00 per issue

Overseas: \$ 10. 00 per issue

Subscription : Local post office

Mail-order : The Editorial Department of
China Tropical Medicine

ISSN : 1009-9727

CN : 46-1064/R

CONTENTS

ORIGINAL ARTICLES

- Comparison of two methods for genotyping of intestinal adenovirus. YANG Li, LU Jiang - xi, WANG Qiang, et al. (1301)
- Effect of different doses of several synthetic immunomodulating agents on the protection of mice against *Toxoplasma gondii*. XIE Rong - hua, FAN Jiu - bo. (1304)
- Prevalence of HIV/AIDS and syphilis among MSM(men who have sex with men). WU Jian, FAN Hui - li, ZHU Bing, et al. (1306)
- Application of real - time PCR in rapid diagnosis of pathogens of food poisoning. CHEN Liu - jun, QIN Jing - xin, ZOU Bi, et al. (1308)
- The significance of autoantibody profile in the diagnosis of primary biliary cirrhosis. LU Jian - xi, QIAN Shi - yu, WANG Qiang, et al. (1310)
- Effect of insecticide mixtures in killing larvae of *Culex pipiens pallens* in the field in Jining City. WANG Yi, FU Jia - Cai, ZHAO Fang - ming. (1313)
- Correlation of clinical manifestations of chronic idiopathic urticaria with antithyroid antibodies. CHEN Ming - chun, LI Dan. (1315)
- Human hepatocyte growth factor gene expression in rat dermis mesenchymal stem cells by lentiviral vectors mediated gene transfer. WU Hai - cheng, CHEN Ming - chun. (1317)
- Molecular epidemiology study on hepatitis B virus in Baoan District of Shenzhen City. LIU La - xiang, ZHONG Hong - jian, LIU Jin - hong, et al. (1319)
- Survey of HIV infection in MSM in Zibo City. XU Yi - ling, CHI Jian - min, LIU Zong - cheng. (1322)
- Survey of *Leishmania donovani* infection in humans in Kashgar City of Xinjiang Uygur Autonomous Region. QU Jin - hui, WANG Hong - fa, ZHAO Gui - hua, et al. (1324)
- Evaluation of seven newly discovered antigens of *M. leprae* by ELISA. WEN Yan, LIU Jian, XING Yan, et al. (1328)
- Prevalent trend of notifiable infectious diseases in Baofeng County of Henan Province in 2004 ~ 2009. NIU Guo - yong, ZHANG Gong - yuan. (1330)
- Analysis of the situation of anti - TB drug resistance and its risk factors in Shenzhen City. XU Li, YANG Ying - zhou, LÜ De - liang, et al. (1333)
- Ontology - based integration of clinical Genomics information. QIAN Shi - yu, QI Guo - long, WANG Jia - hui, et al. (1336)
- Analysis of an outbreak of influenza A virus subtype H1N1 in Inner Mongolia. JIA En - hou, WANG Jing, XU Yu - ping, et al. (1340)
- Evaluation of results of tuberculosis control project supported by World Bank/British donation loan and implemented in Yongning District of Nanning. LIN Sheng - zhi, MA Zhi - heng, HUANG Zhao - duo, et al. (1342)

The efficacy of telbivudine in treatment of HBeAg - positive chronic hepatitis B patients.	ZHUANG Peng,ZENG Hui - qiong,WANG Xiang - chen, et al. (1345)
Determination of capacity of folate utilization of pregnant and lying - in women with unhealthy history of gestational and delivering history.	ZHANG Qin - feng,LIN Yan - ling,XUE Yan - yan, et al. (1346)
DISEASE CONTROL	
Qualtiy of on - line reported infectious diseases in Zibo City in 2008.	YANG Shu - xia, GAO Yu - xia, LIU Li. (1348)
Epidemiological analysis of intestinal infectious diseases in 2 421 children.	JIANG Wu, SHI Hai - li. (1350)
Monitoring and epidemiological analysis of incidence of gestational syphilis in Baoan District of Shenzhen from 2008 to 2009.	LU Dong - ping, ZHANG Rong, FU Ming, et al. (1352)
Epidemiological analysis of rabies in Binyang County, Guangxi in 2002 ~ 2009.	LIANG Hai, ZHANG Hong - man, ZHOU Yan, et al. (1354)
Survey of occupational hazards in stone industry in Yunfu City, Guangdong.	CHEN Ji - chao, OU Qing - hua, YE Cui - hua. (1356)
Assessment of control of radioactive hazard in DR room in a hospital.	CHEN Yu - shen, WANG Chuan - jian, LI Qiu - xiang, et al. (1358)
Serotyping of <i>Vibrio parahaemolyticus</i> in frozen shrimp and drug resistance test.	HE Cui - hua, SUN Qi - ming, WANG Dan - yun, et al. (1359)
County - level assessment of realization of elimination of iodine deficiency in Jingzhou City.	WANG Jia - yu, HU Yu - ze, YUAN Mei - zhi. (1361)
Survey of HIV and HCV infection among drug users in Kunshan City.	WANG Wen - ming. (1362)
Analysis of serological monitoring of measles cases in Wenzhou City in 2007 ~ 2009.	SUN Bao - chang, CHEN Dong, ZHU Chuan - xin, et al. (1364)
Survey of <i>Neisseria meningitidis</i> - carrying rate and detection of antibody level in Hainan in 2006.	DENG Hai - ying, SUN Lian - ying, ZENG Xue - xia, et al. (1365)
Results of monitoring of measles antibody level in healthy population in Xingtai City in 2006 ~ 2009.	LIU Zhong - xia. (1367)
Survey of adverse reactions in patients treated with blood transfusion.	BAO Fu - de, YAN Zhong - wen. (1368)
Distribution and drug resistance of pathogens detected from ICU patients.	ZHANG Xian. (1370)
Prevalence of HIV/AIDS and control measure in Huitong County, Human.	ZHANG Yu - xiang, QIN Zheng - hua, HUANG Jian - hui, et al. (1371)
Determination of pyrethroid pesticide in tea leaf by gas chromatography mass spectrometry.	ZHONG Yue - tong, CHEN Chun - xiao, KANG Li. (1373)
Rapid detection of <i>Vibrio cholerae</i> in outer environment by colloidal gold method.	WANG Qiong - mei, ZHOU Deng - ren, XU Hai - ying, et al. (1374)
Survey of hazardous factors of occupational diseases in working sites in Hainan in 2009.	ZHANG Yu - hong, LI Qiu - xiang, WU Zhong - fei. (1376)
Test of susceptibility of <i>Mycobacterium tuberculosis</i> to four second - line antituberculosis drugs.	HUANG Fei - yan, LIU Shang - lin, LAI Fang. (1378)
Prevalence of <i>Enterobius vermicularis</i> infection among children in kindergartens and nurseries in Shanghai in 2005 ~ 2009.	CAI Li, MA Xing - bao, FU Ying - hua, et al. (1379)
Results of application of hazard analysis critical control point management in centralized disinfection tableware enterprise.	ZHAO Hong - sheng, BAO Xiao - bing. (1380)

EXPERIMENTAL STUDY

- Value of detection of catecholamine metabolite in diagnosis of pheochromocytoma. XUE Sheng - neng, LEI Juan, LAO Guo - juan, et al. (1381)
Impact of swimming on the levels of CD4/CD8 T cells and IgG in peripheral blood of gestational mice. YAO Wen - qin, LIU Xiao - yan, DANG Rong - min, et al. (1383)
Expression of protein arginine methyltransferase in lung cancer. LIN Gang, BAO Shi - Lai, LIN Wei, et al. (1385)

CLINICAL RESEARCH

- Observation of effect of tamoxifen on patients with condyloma acuminata. PENG Qi - cai, PENG Si - hua, LU Si - han. (1387)
Correlation of HPV16/18 virus infection with cervical carcinoma. CHEN Xin - ping, FU Sheng - miao, LIANG Cai - gui. (1389)
Effect of antidepressant on senile unstable angina pectoris patients with emotional disorder. LIU Zhi - yong, WU Ning, LI Wu - xiong. (1391)
Effect of bevacizumab combined with FOLFOX4 on advanced colorectal cancer. XIE Jian - ming, XIE Ya - lin, CHEN Jin - zhang, et al. (1393)
Effects of oxymatrine on myocardial fibrosis in rabbits with atrial fibrillation. SONG Hui - wen. (1395)
Analysis of cause of misdiagnosis of tsutsugamuchi disease. WU Min. (1397)
Observation on the impact of Shengfuzheng injection in combination with EP therapy on life quality of patients with NSCLC. GU Chun - rong, JIANG Jian - long, HE Zhong - hui. (1398)
Clinical significance of variations of serum myocardial enzymes in children with hand - foot - mouth disease. LIU Guo - jun. (1400)
Results of detection of *mycoplasma* from urinary and reproductive tract infections and drug sensitivity test. XIANG Ming, WEI Bing - hua. (1402)
Detection of antibody to *Mycoplasma pneumoniae* and subpopulation of lymphocyte. MENG Jing, ZHANG Xue - jan, JI Zheng - hua, et al. (1403)
Clinical application of glucocorticoid in type 2 diabetic patients complicated with oculomotor paralysis. ZHOU Yang, LIAO Li - zhen. (1405)
Survey of intestinal bacteria infection in 50 diarrheal neonates and its clinical significance. CHEN Guan - shang, CHEN Kang - yuan, SUN Zheng. (1406)
Effect of terbinafine on moderate and severe tinea manus and tinea pedis. LU Yuan, LI Qing, CHEN Da - can, et al. (1408)
Observation on the effect of western medicine and traditional Chinese medicine on puberty acne vulgaris. ZHOU Guo - mao. (1409)
Effect of Xianping combined with Changlekang on rotavirus enteritis. LI Ling. (1411)
Diagnosis of 10 mixed acute leukemia cases. LU Xiao - lin, XIE Fu - yuan, LU Su - zhen. (1412)
Efficacy of clopidogrel in prevention of recurrence of cerebral ischemia. TAN Jiang, LI Liang, CHEN Wei - xing. (1414)

RESEARCH PROGRESS

- Advance in the study of the insect - vectored viruses. CAO Lin - lin, KOU Jing - xuan, PENG Ai - ling. (1415)
Advance in treatment of rheumatoid arthritis. ZHONG Lu. (1419)
Advance in the research of anti - fibrillation treatment with a single traditional medicine. ZHOU Si - min. (1422)
The nutritional therapy of type 2 diabetes mellitus. SUN Xue - li, QI Yu - mei. (1424)
Advance in the research of paralytic shellfish poison. LIU Zhi - yong, LI Yan - jun, JIANG Tao, et al. (1426)
Hippocampus - releasing hormone and pituitary adenomas. PENG Qi - bin, XU Tong - jiang. (1428)